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Er zijn genoeg bekende (of iets minder bekende) personen in onze gemeenten, waarvan
iedereen zegt: “Ja, die ken ik wel.” Maar hoe goed kennen wij deze personen. Meestal
is het van gezicht, een oppervlakkig praatje, een foto in de krant of via, via. Door middel
van deze rubriek willen we proberen iets meer te weten te komen over deze mensen: hoe
leven ze, wat houdt hen bezig, wat zijn hun hobby’s etc. onder het motto: ‘Laat iemand
‘s een jasje uittrekken, zonder ‘m in zijn hemd te zetten’. Aan het eind van het gesprek
krijgt deze persoon de gelegenheid de pen aan iemand anders door te geven. Afwisse-
lend gaan we naar iemand uit de gemeente Ten Boer en Loppersum. Op aangeven van
IJtze Zijlstra te Zeerijp is Drewes Wildeman bij mij op bezoek.

 Ferry ten Brink

Personalia: Drewes Wildeman, geboren d.d.
9 maart 1970 te Delfzijl, wonend in ‘t Zandt
sinds 1993, getrouwd met Karin Oostland,
twee dochters.
Opleiding: Motorvoertuigentechniek en di-
verse technische cursussen.
Beroep: Bedrijfsleider ComWad fullservice-
bedrijf (Eemshaven) op het gebied van (mari-
tieme) werktuigbouwkunde.
Eerdere functies: Vestigingsmanager Main-
tec uitzendbureau, 1e monteur/APK-keurmees-
ter.
Overige functies: Ex-voorzitter Dorpsbelan-
gen ‘t Zandt.
Politiek: Interesseert me wel, maar ben niet
partij-gebonden.
Hobby’s: Straattheater (Vliegende Hollander).
Kleur: Blauw.
Karakter: Enthousiast, relativerend, positieve
levensinstelling.
Goede eigenschappen: Flexibel, betrouw-
baar.
Slechte eigenschappen: Soms misschien
wat ongestructureerd. Op mijn werk 150%
inzet, thuis gaat daar 100% van af.
Moet lachen om: De droge humor van ‘vrouw
en kinder’ en op mijn werk genieten met mijn
collega’s.
Kan wel huilen om: Zo’n situatie als onlangs
in Baflo.
Uiterlijk: Als je er van binnen tevreden mee
bent, vind ik het goed.

Bewondering voor: Mijn kameraad (en zijn
gezin) die moet leven met een nieuw hart en
alles wat daar bij komt kijken.
Heb moeite met: Niet recht door zee gaan.
Trots op: Mijn gezin en mijn directe collega’s.
Vakantie: De boel even écht loslaten en met
de ‘klapcaravan’ naar Grolloo.
Muziek: Drummer in gelegenheidsband Z.O.B.
(Zundag Oavend Band). We doen dat eigenlijk
te weinig.
Sport: Tegenwoordig niet meer. Vroeger voet-
ballen en (sloep-)roeien.
Typisch Gronings vind ik: ‘De toal’.
Televisie: Kan me niet écht boeien.
Boeken: Te weinig tijd voor, maar in de va-
kantie mag ik graag lezen.
Kunst: Goed en positief in ‘t leven staan.
BuurContact: Lees ik met plezier even door.
Kan me erg verheugen op: Ga zingend naar
het werk en ga fluitend weer naar huis.
Bang voor: Ben niet zo bang uitgevallen.
Hoogtepunt: Mijn geboorte.
Dieptepunt: Mijn dood.
Vind het jammer: Dat de tijd zo vliegt.
Wereld: Moeten we zuinig op zijn.
Europa: Ik heb niks met grenzen.
Nederland: Fijn vertoeven.
Groningen: Thuis.
‘t Zandt: Fantastisch dorp.
Verder wil ik nog kwijt: Al het voorgaande is
naar waarheid ingevuld.
De pen geef ik door aan: Margreet Wierse-
ma te Stedum.

Lievevrouwebedstro, Galium odoratum
In de kruidentuin groeit het uitbundig, de lievevrouwebedstro. De plant kan 10 tot 20 cm hoog
worden. Het is een bodembedekker die in de juiste omstandigheden floreert in tuinen. De kleine
stervormige bloemen geven op afstand de indruk van een wit tapijtje onder hagen en
omringende struiken. De geur lijkt op die van hooi. Dat komt door de stof cumarine, die vrijkomt
bij het droogproces. Oude volksnamen geven de kwaliteiten van de plant goed weer, zoals
sterleverkruid, wilde lelie, walstro en wiegstro. Adellijke dames vulden hun matrassen met het
gedroogde kruid vanwege de hooigeur. Legendes vertellen dat het gedroogde kruid in het
wiegje van het kindje Jezus lag. Eeuwenlang werd lievevrouwebedstro gebruikt om de lucht te
verfrissen en het linnengoed in de kasten fris te laten ruiken. Ridders in de middeleeuwen
bonden een takje op hun helm en geloofden daarmee in onoverwinnelijkheid. In sommige delen
van de wereld wordt lievevrouwebedstro gebruikt voor het verwerven van geld, welvaart en
victorie. Als alternatief voor tabak kan het gebruikt worden in combinatie met munt en klein
hoefblad. Teveel lievevrouwebedstro kan leiden tot hoofdpijnklachten en leverbeschadigingen.
Dit komt door de cumarine in de plant.
Wat is er zo belangrijk aan dit kleine plantje, dat de natuurgeneeskunde er gebruik van maakt?
Het is vaatverwijdend en zuivert het bloed. Op de lever, de gal en het lymfestelsel heeft het een
positieve werking. Lievevrouwebedstro werkt kalmerend op het zenuwstelsel, bij zenuwachtig-
heid, migraine en slapeloosheid. Ook bij baarmoederklachten en nierstenen wordt het ingezet.
Vanwege de bedwelmende en voor mensen heerlijke ‘typische’ hooigeur wordt het ook verwerkt
in voedingsmiddelen als bijvoorbeeld kaas en wijn. In Toscane gebruikt men het om de melk in
de kaas sneller te laten stremmen. De kaas wordt daardoor zoeter en milder van smaak. In
Duitsland en Luxemburg wordt dit kruid gebruikt bij het maken van de ‘Meitrank’, die veel
gedronken wordt in de periode rond de Meifeesten. Een andere naam voor ‘Meitrank’ is
liefdesdrank: een verrukkelijk aperitief.

‘MEITRANK’
Benodigdheden: 30 g fijne suiker, 0,5 dl cognac, een bosje lievevrouwebedstro, een
fles Rijn- of Moezelwijn, een fles mousserende witte wijn, een sinaasappel.
Meng de suiker met de cognac. Pluk een bosje bloemen, liefst voor ze vol in bloei
staan. Laat de bloemen drogen. Dit vermindert de hoeveelheid cumarine.
Een handvol van de gedroogde plant wordt met de witte wijn overgoten; suiker
toevoegen naar smaak. Snij een sinaasappel in stukjes en voeg deze toe.
Dit mengsel één nacht laten rusten in een kelder of op een andere koele plaats.
Denk erom: niet langer, want dan neemt de hoeveelheid cumarine teveel toe,
met grote kans op hoofdpijn! Zeef het mengsel en giet er vervolgens een fles
mousserende witte wijn bij. Nog even koelen en dan serveren in hoge glazen.
Versier het drankje met een blaadje munt of een rozenblaadje.
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Voor de contingenten en het bestemmingsplan
moet nog een oplossing worden gevonden.
De heer Schollema (PvdA) wil weten of er nog
mogelijkheden zijn als er in de tussentijd een
andere partij komt. De heer Hulshof denkt dat
Marenland zijn twijfels heeft. “Ze hangen niet
zo aan de locatie dat ze zeggen ‘wij moeten
het doen’. We hoeven niet de jackpot te heb-
ben, maar wel iets moois.” De heer Bos (CU)
vraagt of we niet “een stap te laat” zijn met
seniorenwoningen. De heer Hulshof beaamt
dat mensen hier “toch gewend zijn aan een
huis met een tuintje en privacy. De markt zal
het uitwijzen.” Wethouder Prins vult aan dat er
binnen onze gemeente ruimte zou zijn voor
zo’n 300 appartementen. “We willen ze in
ieder geval kunnen aanbieden in beide cen-
trumdorpen: 20 in Loppersum, 15 in Mid-
delstum.”

De heer Lambeck merkt op dat, als je moet
slopen om te kunnen bouwen, je huizen gaat
slopen waar de mensen ook graag in wonen.
De heer Hulshof: “De raad heeft gezegd: eerst
nieuwbouw, dan slopen.” De heer Prins (CU)
vindt dat het Asingapark wel wat upgrading
kan gebruiken. Het onderhoud daarvan ligt op
het bordje van de gemeente. Mevrouw Mey-
ling (GB/D66) constateert dat er “lang geleden
goed is nagedacht over de plannen. Er kán
nog wat in de dorpen.” De heer Huizinga
(VVD) wil weten of er ook wordt nagedacht
over wat er in de dorpen kan worden gesloopt.
De heer Hulshof denkt “dat je met het dorp in
overleg moet gaan.” De heer Schollema is ook
voorstander van  overleg met de dorpen. Het
moet anders gaan dan bij het IHP. De heer
Prins vraagt naar de mogelijkheden tot inbrei-
ding (bouwen op opengevallen plekken) in de
andere kleine kernen. De heer Hulshof: “Er is

geen vraag naar. Als er initiatieven komen
gaan wij maatwerkoplossingen zoeken.” De
heer Schaap (GB/D66) oppert dat er op ande-
re locaties in hetzelfde dorp wellicht wel animo
is. “Je moet ook kijken waar de vraag ligt.” De
heer Schollema pleit er voor om dit mee te
nemen in de gesprekken met de dorpen.

De heer Huizinga informeert naar de belang-
stelling voor de appartementen aan de Pomo-
naweg. Was de belangstelling echt nul komma
nul? Die was, aldus de heer Hulshof, “alleen in
het begin informatief.” Alle bouwplannen over-
ziend is wethouder Prins “gelet op de situatie
heel tevreden.” De heer Prins zet vraagte-
kens: “We slopen woningen waar startende
jongeren in terecht zouden kunnen.” De heer
Lambeck sluit zich bij de discussie aan: “Het
gaat ook om de mensen die een minimumloon
hebben.” Wethouder Prins: “Je moet kijken
waar vraag naar is. Het is een geleidelijk
proces, waar ik in april op terug kom.” De heer
Schollema vindt dat “we er met een flexibele
bril naar moeten kijken. Groepen, bijvoorbeeld
starters, worden te nauw gedefinieerd.” “Vol-
gens mij,” merkt wethouder Prins op, “zijn we
de discussie van april al gedeeltelijk aan het
doen.”

Achteraf was dat misschien ook maar goed,
want de discussie kwam dus niet, althans niet
in april. De commissie vergadert weer op
maandag 16 mei. Dan zijn er presentaties te
verwachten over het bomenbeleidsplan en
over diverse onderwerpen op het terrein van
Volksgezondheid, Ruimtelijke Ordening en Mi-
lieuzaken: duurzaamheid, biologische agrari-
sche bedrijvigheid, intensieve veehouderij, mul-
tifunctionele landbouw, dierenwelzijn en me-
gastallen.

Lammert Zuiderveld

Wie
Zai ien, dat wie ien gelieke oadem stoan,
zai ien, dat ie op gelieke grond leven,
zai ien dat der gain verschillen bestoan,
zai ien, wat wie mekoar kinnen geven,
dat ienzain is genog.

Ellie Groenewold

Oet: ‘Swaarde kraaien’, n oetgoave van gemainte Loppersom bie gelegenhaid van vattiende schrief-
wedstried,  meert 2009


